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Preafericitul Teofil III, Patriarhul Ierusalimului

Îi jelim pe cei care au suferit și au murit atât de groaznic
în Auschwitz-Birkenau și pe parcursul Holocaustului. Ne rugăm
pentru mângâierea tuturor celor care au pierdut membri ai
familiei din cauza acestor atrocități. Toți oamenii trebuie să
ia seama la lecțiile de istorie și să stea tot timpul alături
de semenii noștri de culturi, etnii și credințe diferite,
pentru a le asigura libertatea și siguranța.

Îi mulțumim lui Dumnezeu pentru cei ale căror vieți de astăzi
sunt o victorie asupra răului inimaginabil al Șoahului. Îi
mulțumim lui Dumnezeu pentru cei care au riscat tortura și
moartea pentru a-i salva pe semenii evrei fără alt motiv decât
pentru că era calea neprihănirii. Îl rugăm cu umilință pe
Dumnezeu să ne dea ochii să vedem semințele nedreptății cum
sunt semănate, și curajul de a acționa cu dreptate așa cum au
făcut-o cei mai buni dintre noi .

Ce trebuie să învățăm din asta? Cu toții trebuie să rămânem
vigilenți  împotriva  acestui  rău  și  să  învățăm  generațiile
viitoare  adevărul  profund,  că  Dumnezeu  este  reflectat  în
fiecare suflet uman, că fiecare om este prețios. Și totuși,
sunt mai multe de spus. Cinstim amintirea celor care au murit
pentru semenii lor urmând exemplul lor de dragoste și curaj,
de milă și iertare. Dăm mărturie lumii prin iubirea pe care o
manifestăm  unii  față  de  alții  și  față  de  vecinii  noștri.
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Marile noastre responsabilități, date nouă de Dumnezeu, ne
impun să luptăm pentru unitatea Trupului lui Hristos și ca un
singur trup să ne îngrijim de semenii noștri ca de noi înșine.

Nu  trebuie  să  uităm  niciodată  faptele  disprețuitoare  ale
trecutului,  dar  ele  nu  ne  definesc  și  nu  trebuie  să  ne
definească viitorul. Fiecare act de dragoste și milă, fiecare
act de bunătate, de fiecare dată când un seamăn nu urmărește o
pretenție ci arată iertare, fiecare dintre acestea este o altă
cărămidă din casa care adăpostește întreaga umanitate.

Domnul nostru Iisus Hristos a declarat că marile binecuvântări
ale  lui  Dumnezeu  vin  către  făcătorii  de  pace,  către  cei
milostivi, care plâng și care sunt prigoniți pentru El. Pentru
cei care ne împărtășesc credința, lideri sau cel mai smerit
credincios  din  parohie,  fiecare  trebuie  să  depunem  toate
eforturile după mijloacele lor în aceste sarcini sfinte și vor
primi binecuvântări în consecință. Celui milostiv i se va
arăta milă. Făcătorii de pace vor fi numiți fiii lui Dumnezeu.
Astăzi,  când  conducătorii  multor  credințe  și  culturi  se
întristează și reflectă la răul trecut, ne rugăm pentru un nou
izvor de speranță, pentru pace, înțelegere reciprocă, lepădare
de sine și milă.

În această zi, ne amintim și de doamna Naama Issachar și ne
rugăm pentru întoarcerea ei în familie. După ce ne-am întâlnit
personal cu Excelența Sa Președintele Putin, știm că este un
adevărat prieten al poporului evreu din toată lumea și al
poporului lui Israel. În această zi de amintire, sperăm că îi
va acorda doamnei Issachar libertatea ca semn al prieteniei și
al bunăvoinței dintre poporul rus și cel israelian. Amin.”

Din partea Secretariatului-General      


